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Slovo starosty obce.

Podzim se blíží a přebírá svou vládu nad krajinou. Období sklizně úrody končí, některý rok je štědrý více, jiný méně. Příroda se zvolna 
chystá k zimnímu odpočinku, dny jsou kratší, noci se dlouží, teplota klesá a mlhy se povalují po krajině. Tak je tomu i s člověkem, když 
léta přibývají, většinu svých plodů již rozdal, ale má stále cosi v zásobě a nenechá odejít nikoho s prázdnou. Bohatství zralého věku je ve 
štědrosti rozdávání - nejedná se však o hodnoty ryze materiální, a v tom je v moderní době určité úskalí nepochopení, schopné jít až na 
samou hranici izolace. Stačí jen být blízko a být otevřen naslouchání.        starosta obce

Bernard Halfar

Tak jak fyzicky tělo po naplněném životě slábne, tak naopak mysl 
povětšině zůstává ještě jasnější a pronikavější, než bývala dříve, když 
ji zatěžoval bezpočet jiných podnětů a starostí i starůstek všedních 
dnů. Ne vždy se podaří, aby zralému člověku bylo nasloucháno, ne 
pouze aby zdvořile byl slyšen. Vězme, že zde je tajemství určité 
kontinuity rodové či národní - což nejsou pojmy zdaleka prázdné - na 
rozdíl od pojmů jiných, „moderních“, které právě tyto tradiční hodnoty 
pošlapávají a negují, ne-li přímo rozvrací. 

A když pak nastane den rozloučení, tu zralý člověk povětšině 
odchází smířen a spokojen do klidu další své existence, ti méně 
zralí zde naopak po něm zůstávají, na chvilku skutečně, neb jenom 
naoko, zatruchlí - a snadno zapomenou, čím vším jim dotyčný byl v 
předchozích letech. Nikdo neodchází tak, aby po něm nezůstalo nic, 
každý zanechává po sobě stopy svých skutků a činů - některé jsou 
zdánlivě velké, jiné zdánlivě malé. 

Na Dušičky se u nás zdobí hroby, hřbitovy rozkvetou ozdobností 
až nečekanou, ale přece jen tím jediným dnem v roce náš vděk 
předchůdcům by se neměl omezovat. Vždyť jsou i nadále naší součástí, 
bez nich bychom se ani nezrodili či nevyrostli, nenaučili se plno věcí a 
nepodědili po nich různé vlastnosti - tu lepší, tu méně dobré. Jablíčka 
nepadla daleko od stromu a přesto se někdy tváří, že jabloň nevidí. 

Jen dlouhodobějším chápáním kontinuity běhu generací (ne toliko 

na bázi genetiky a podobných disciplin) si uvědomíme, kam patříme, 
kde je náš domov, kde jsou naše kořeny - a začneme se k nim chovat 
možná trochu s větší pozorností a láskou. Tedy tak, jak je v některých 
zemích samozřejmé, kde navíc tuto tradiční vazbu na těchto národech 
a zemích obdivujeme, ale nějak nám uniká, že sami též máme být na 
co hrdí a být za co vděční předchůdcům. 

Z tohoto pohledu by se naše tradiční Dušičky měly stát spíše 
svátkem, který symbolizuje radost nastoupivších generací jako 
poděkování svým předkům - netřeba smutku, neb život jde dál, a 
pokud jej rozvíjíme k lepším hodnotám nejen jako jednotlivci, ale jako 
rodiny, rody, národy či lidstvo - pak je věru co oslavovat. A ti, co mezi 
námi již nejsou ve fyzickém těle přítomni, jistě radují se kdesi s námi 
a mají též radost z našeho počínání: Někdy by nám leccos vytkli, ale 
jinak, než když mezi námi živí byli - dnes by to bylo s nadhledem, 
porozuměním a shovívavým a laskavým humorem. 

Učme se od nich právě toto, zaslouží si to za někdejší svoji péči o 
nás, a zkusme tyto vlastnosti již na tomto světě předávat dalším žijícím 
- včetně úcty k předkům, k národu i k rodné zemi a k jejímu jazyku. Ať 
to zní zdánlivě pateticky, takto dotváříme jistotu a bezpečí domova - a 
to je něco, co nemůže za nás učinit nikdo jiný. A až jednou i my sami 
na druhý břeh žití přejdeme, uvidíme, že jsme si vedli správně a dobře. 
Člověk odchází, ale jeho dílo zůstává...        P

Malá úvaha dušičková 
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Setkání se seniory
Po mnoha letech jme obnovili tradici 

setkání seniorů naší obce u koláče a kávy. A 
protože nejvíc se přitahují protipóly, přišli 
našim seniorům zazpívat a recitovat naši 
nejmenší. Žáci naší školky a školy připravili 
krátký ale o to krásnější program, který sklidil 
potlesk všech přítomných. Malé překvapení 
pro všechny bylo vystoupení členů Slezského 
divadla v Opavě. Při operetních melodiích 
si všichni zavzpomínali na své mládí. Po 
kulturním programu následovalo seznámení 
našich seniorů se současností a blízkou i 
vzdálenou budoucností naší obce. Doufám, 
že všichni odcházeli ze setkání spokojeni a 
že naše setkání budeme opakovat minimálně 
jednou ročně. Poděkovat chci všem seniorům, 
kteří se na setkání přišli pobavit a hlavně všem, 
kteří krásné odpoledne připravili. Jsou to žáci 
naší školky a školy, jejich vedoucí, členové 
Slezského divadla v Opavě, pracovníci 
obecního úřadu a personál restaurace Na 
statku.                   H

...je název celostátní kampaně, kterou 
v jednotlivých krajích realizuje společnost 
EKOKOM a.s. prostřednictvím svých 
partnerů. V Moravskoslezském kraji je 
partnerem kampaně Moravskoslezský kraj a 
ARR a.s.
Rozdělení domovního odpadu

Každý z nás vyprodukuje za rok asi 360 
kg odpadů. A jak vypadá průměrně obsah 
naší popelnice? 

30% tvoří bioodpad, 5% papír, karton, 
15% plasty, 10% sklo a 30% komunální 
odpad, 10% velkoobjemový a nebezpečný 
odpad.
Jak můžeme odpad vytřídit:

Velkoobjemový odpad: starý nábytek, 
umyvadla-toalety, staré elektrospotřebiče, 
koberce atd..
Využitelný odpad: papír a lepenka, sklo 
nápojové a tabulové, plasty, kovy, textil, 
stavební suť. 
Nebezpečný odpad: zářivky, léky, galvanické 

články (baterky), barvy, lepidla, oleje a 
nádoby jimi znečištěné atd. 
Komunální odpad: popel, plevel ze zahrady, 
znečištěný textil apod..
Bioodpad: je veškerý zbylý odpad, který 
zůstane po vytřídění výše uvedených složek. 
Víte, že:

Pokud odpady třídíme už doma, umožníme 
tak recyklaci více než třetiny množství, které 
vyprodukujeme v domácnosti.

Vytříděný odpad se dále zpracovává 
na dotříďovacích linkách, odkud putuje 
do zpracovatelských fi rem, které z odpadů 
vyrábějí nové výrobky. 

V Moravskoslezském kraji je jedna z 
nejhustších sítí dotřiďovacích linek v rámci 
celé České republiky. Celkem je zde devět 
dotřiďovacích linek na papír a plast, sklo je 
pak dotřiďováno pouze na jedné lince. 
„Čistota“ odpadů:

Aby se vytříděný odpad mohl dále kvalitně 
zpracovávat, je nezbytná jeho „čistota“. Tedy 

- aby se do kontejnerů na tříděný odpad 
vhazovalo opravdu jen to, co do nich patří. 
Setkáváme se i s tím, že lidé do pytlů na 
plasty /žlutá barva/ vhazují pouze PET láhve. 
Lze sem však vhazovat také kelímky, sáčky, 
fólie, výrobky a obaly z plastů, polystyren, na 
druhé straně sem v žádném případě nepatří 
novodurové trubky, obaly od nebezpečných 
látek, jako jsou motorové oleje, chemikálie, 
barvy apod. 

Do kontejnerů na sklo můžeme vhazovat 
láhve od nápojů, skleněné nádoby, skleněné 
střepy i tabulové sklo. U nás provádíme 
oddělený sběr bílého a barevného skla. Máte-
li větší množství tabulového skla, je možné 
si u střediska služeb objednat kontejner na 
tabulové sklo. 

V současné době již funguje tzv. zpětný 
odběr elektrospotřebičů. Každý prodejce 
elektrospotřebičů je povinen dát kupujícímu 
informaci kde starý elektrospotřebič může 
odevzdat.              H

Co s bioodpadem
Stále větší množství 

našich zahrad se přeměňuje z 
užitkových na zahrady okrasné. 
S tím souvisí i zvětšení množství 
zeleného odpadu – bioodpadu. 
Je několik způsobů jak se 
bioodpadu zbavit. Nejlevnější 
a nejednodušší je tento odpad 
nechat zkompostovat tam, 
kde vznikl, na vlastní zahradě. 
Dobrý kompost je nejlepší 
hnojivo. Přebytečný kompost 
pak zdarma odvezou pracovníci 
střediska služeb. Samozřejmě, 
že do kompostu nepatří různé 
plevely, těch je ale v porovnání s 
celkovým množstvím bioodpadu 
minimálně.       H

Po několika odkladech jsme se letos rozhodli pro výměnu 
třinácti kusů uličních ventilů na vodovodním řadu. Doposud 
jsme při jakékoliv opravě na vodovodním řadu museli odstavovat 
dodávku pitné vody v celé obci. Proto jsme obec rozdělili na čtyři 
stejně velké úseky, podle původní dokumentace jsme vytipovali 
parametry původních ventilů a stanovili pevný termín výměny 
ventilů. Samotná výměna ventilů se neobešla bez několika 
překvapení, která nás čekala po odkrytí původních ventilů. To, že 
původní ventily mají jinou délku než ty, které jsme měli připravené 
na výměnu, jsme předpokládali. Že v některých místech budou 
jiné průměry potrubí, jsme ale nečekali. Naštěstí jsme měli dohodu 
s velkoskladem v Ostravě, že bude připraven operativně naše 
požadavky řešit. Nakonec stačily dvě jízdy do Ostravy a problémy 
byly vyřešeny. Při výkopu montážních jam jsme opět objevili 

další kanalizační šachtice, které byly při výstavbě komunikací 
zaasfaltovány.

Celá akce byla největší zásah do vodovodního řadu od jeho 
vybudování. V příštím roce nás čeká další akce takového rozsahu. 
Tou bude čištění a oprava vodojemu. I tuto opravu už připravujeme 
delší dobu, největší problém zde bude zajistit plynulou dodávku 
pitné vody po dobu tří týdnu. Během této doby provedeme vyčištění 
a nátěr vnitřní strany vodojemu a výměnu hlavního potrubí. Doufám, 
že i tuto opravu se nám podaří zvládnout bez větších problémů. 

Na závěr chci poděkovat Vám občanům Štěpánkovic za 
pochopení při přerušení dodávky pitné vody. Dále chci poděkovat 
všem, kteří se přímo podíleli na přípravě a samotné výměně uličních 
ventilů. Jsou to především pracovníci střediska služeb, pracovníci 
společnosti Rosis Opava a pracovníci obecního úřadu.      H

Má to smysl. Třiďte odpad.

Největší oprava vodovodního řadu

Ovzduší v naší obci.
Ze statistik vyplývá, že v současné době děti do 

svých tří let věku onemocní čtyřicetkrát na nemoci 
dýchacích cest. Je to otrava vzduchem. Ubylo 
sice hrubých nečistot, ale objevil se nebezpečný 
mikroskopický prach. Ve vzduchu také přibylo 
rakovinotvorných látek. Vzduch se zhoršuje 
především kvůli zplodinám z automobilů a vliv 
mají také domácí kotle. V těch totiž lidé kvůli 
úsporám spalují i jedovatý odpad. A jak se taková 
„otrava vzduchem“ projevuje? Laboratorní testy 
říkají, že děti jsou zdravé, ale ony mají přesto 
astma, rýmu, či záněty očí. Netrpí tedy virózou, ale 
mikroskopickým prachem. Automobily, kterých 
rok od roku přibývá, jsou společně s vytápěním 
domácností největší hrozbou pro čistotu vzduchu. 
A jak je to s ovzduším v naší obci? Někteří lidé 
otravují vzduch tím, že topí nekvalitním polským 
uhlím či dřevem v zastaralých kotlích nebo 
kamnech. Ti nejotrlejší pak spálí téměř cokoli, co 
hoří, včetně PET lahví, pražců, starých pneumatik. 
Ministerstvo životního prostředí chystá nový zákon 
o ovzduší, ve kterém chce tento problém řešit. G
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Senioři ve Štěpánkovicích se vrátili do mládí
Krásné a příjemné odpoledne prožili štěpánkovičtí senioři starší sedmdesáti let v sále hospody „Na statku“. Pozval je starosta obce Bernard 

Halfar se svými spolupracovníky. Starosta hovořil o činnosti v naší obci, provedení výměny kanalizace, o dobré spolupráci s Albertovcem, 
rozvoji sociální činnosti, zajištění pomoci starším, nemohoucím lidem, o rekonstrukci pečovatelského domu v bývalém objektu státního 
statku a dalších věcech. Dobře zorganizovaná akce, posezení u kávy a koláče, obsahovala i skleničku vína pro zdraví. Hlavním bodem však 
bylo kulturní vystoupení nejmenších žáků mateřské školy a pěveckého sboru Štěpánek, který tvoří žáci základní školy.

Odměněni byli bouřlivým potleskem. Překvapením bylo vystoupení herců opavského divadla. Pro nás seniory to byla senzace a super 
zážitek, kdy se nám vrátily vzpomínky z mládí. Děkujeme všem.              Gertruda Luchová

Co v obci chystáme
Denně čteme a slyšíme o tom, že Česká republika může do roku 2013 dostat 

z Evropské unie až 700 miliard Kč formou dotací na různé programy. Proto, aby i 
naše obec získala fi nance na realizaci našich záměrů, připravujeme projektovou 
dokumentaci pro několik staveb v obci. Je to především stavba čistírny odpadních 
vod a části kanalizace, projekt rekonstrukce budov základní školy a školky, projekty 
rekonstrukce obou hasičských zbrojnic, projekty na vybudování cyklostezek spojujících 
Štěpánkovice s Chlebičovem a s Kravařemi. Dále se zpracovává projekt na rozšíření 
našeho hřbitova, součástí bude výměna oplocení i na původní části hřbitova. Byly 
dokončeny stavební průzkumy na dvou domech ve dvoře, v současné době je před 
dokončením dokumentace pro územní řízení. Máme hotovou dokumentaci pro územní 
řízení pro komunikaci, inženýrské sítě a přípojky pro areál ve Dvoře a na Vlčochu.

Převzali jsme dokumentaci pro územní řízení a stavební povolení pro stavbu 
suchého poldru na Svobodě-Vlčochu.

V příštím roce budou v katastru naší obce zahájeny komplexní pozemkové úpravy, 
součástí těchto úprav bude i realizace některých protizáplavových staveb, které mají 
za úkol odstranit nebo zmírnit nebezpečí místních záplav v naší obci.

Víme, že všechny výše vyjmenované projekty nepůjde zrealizovat do roku 2013. Je 
důležité mít zpracovanou projektovou dokumentaci a stavební povolení. V seznamu nejsou 
uvedeny drobnosti jako je oprava chodníků v parku, oprava vjezdu ke škole, autobusové 
zastávky, oprava chodníků v obci a další drobné stavby, kterých je celá řada. Doufám, že 
se opět nezmění stavební zákon a my nebudeme muset projekty přepracovávat.    H

Internet v obci
V poslední době dochází k velkému rozvoji 

bezdrátových počítačových sítí, pracujících v 
systému WIFI. Ve Štěpánkovicích tento systém 
provozujeme už čtyři roky a v současné době máme 
připojených 370 účastníků. Oproti původnímu 
záměru, ve kterém jsme předpokládali připojení až 
150 účastníků, je to více než stoprocentní nárůst. 
Po změně měsíční platby, po které stahovači fi lmů 
a hudby tuto činnost provozují v noci, se provoz 
naší sítě zlepšil. V současné době jsme dokončili 
rekonstrukci páteřní sítě, která nám jednak umožní 
zvýšit kvalitu připojení a dále nám uvolní kapacitu 
pro připojení dalších zájemců.         H

Albertovec
Hřebčín Albertovec připravil pro milovníky 

koní do konce roku několik akcí.
V sobotu 3. 11. to bude Hubertova jízda, 24. 11. 

halové skokové dostihy a 1. 12. poslední akce 
– halová drezůra.          V
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Marek Stromský v Pardubicích
V letošním dostihovém dni v Pardubicích slavil úspěch Marek Stromský. Hned v prvním 

dostihu vyhrál s koněm Life is life. Ve druhém dostihu se umístil na druhém místě s Dobrodzejem a 
ve třetím dostihu jezdil albertovského koně Amant Grise, který běhal po dlouhé pauze a nezklamal. 
Celý dostih vedl, v cíli však byl předjet koněm Badžem, který je o třídu lepší a běhá v Itálii. S 
Amantem si Marek Stromský věří příští rok do Velké pardubické, avšak neví, zda bude tak dobrý, 
jak byl letos Cieszymir. Čtvrtý dostih byl obrovské překvapení, Marek vyhrál s koněm Luxus, který 
nebyl favoritem. V předposledním dostihu jel Marek opět na Albertovském koni - klisně Shirley. 
Přesto, že měla malé zranění na noze, umístila se na čtvrtém místě.

Velká naděje Marka Stromského byla zmařena v hlavním závodě ve Velké pardubické. Kůň 
Cieszymir byl perfektně připravený, avšak Maskul s žokejem Myškou (jinak velkým kamarádem 
Marka) nechtěně zkřížil Cieszymirovi cestu a oba koně, ze stejné stáje, tak skončili na Taxisově 
příkopu. I když Markovi nevyšel hlavní závod, přesto dvě vítězství, dvě druhá místa a jedno čtvrté 
jsou obrovským úspěchem.

Marek Stromský je jezdcem Hřebčína Albertovec. Pro tuto 
stáj jezdí i dostihy v Itálii, kde 30. září 2007 s koněm Trevirem 
taky zvítězil. U nás už dostihová sezóna pomalu končí. V Itálii 
se však nadále jezdí a tak Marek zkusí ještě štěstí 10.11.2007 
opět s koněm Trevírem. 

Doufáme, že se Hřebčínu Albertovec bude i nadále dařit a podaří se mu připravit ještě víc kvalitních 
dostihových koní. Vždyť mnoho z nás bylo letos na dostizích na Albertovci, které už získaly v dostiho-
vém kalendáři své místo.

Na ukončení letošní dostihové sezóny pořádá Hřebčín Albertovec, po mnoha letech, pro své 
zaměstnance dne 3. listopadu 2007 tradiční Hubertovu jízdu. Pro dostihové koně tímto nastane období 
odpočinku.              G

Eurorebus - celostátní fi nále
V den D 8.6. naše škola vyslala 7 zástupců bojovat v Praze o cenné vítězství. Spolužáci šesti klukům a jedné holce popřáli hodně štěstí 

a v duchu už si 7.B představovala, kam že je vítězná expedice zavede! Brzy ráno, tedy spíš pozdě v noci, vyjel ze Štěpánkovic autobus, 
do kterého přistoupili ještě zástupci ZŠ Edvarda Beneše, ZŠ Bruntál a Mendlova gymnázia a bez problémů zavezl nedočkavá dítka do 
Prahy. Bez problémů, pokud zapomeneme na hodinový průjezd ranní Prahou. Na tělovýchovné fakultě Univerzity Karlovy na nás čekaly 

doprovodné soutěže, úvod a rozdělení do tříd. A pak už se žáci zhruba půl hodiny potili 
nad velice obtížným testem, do kterého organizátoři zahrnuli i otázky z přírodopisu či 
ze znalostí horolezců. Vítěz tedy musí mít opravdu široký přehled a nutnou dávku štěstí. 
Čekání na výsledky dětem zpříjemňovala cestopisná beseda a dokumenty s možností 
vyhrát ceny útěchy. A pak přišlo vyhlášení! Jméno naší školy tentokrát nezaznělo, ale ani 
jsme se neztratili a neobsadili poslední místa. Důležité je, že jsme lepší než loni!!!! Zato 
Mendlovo gymnázium bodovalo a jako jednotlivec i jako třída vyhráli, získali pro třídu 
zájezd a pro školu počítačovou sestavu a nám všem ukázali, že vyhrát je možné, ale je proto 
třeba hodně studovat a zajímat se o dění ve světě. A po opětovném hodinovém kličkování 
páteční odpolední Prahou nás autobus zavezl v jedenáct hodin domů ...    JG
Umístění:
Jednotlivci
David Tomíček 27. místo ... kategorie ZŠ01
Filip Drastík 29. místo
Vojtěch Šíma 50. místo
Ronald Harasim 58. místo

Klára Porebská 60. místo ... kategorie ZŠ02

HLEDÁTE PRÁCI?
CHCETE

JINÉ ZAMĚSTNÁNÍ?
Využijte celostátní
program podpory

při pracovním zařazení
VOLEJTE KDYKOLIV

555 111 566

Třídy
7.B 19. místo (loňská 7.B byla 31.)

Školy
ZŠ Štěpánkovice 24. místo v republice
(loni 46. místo)

Albertovec
22. července 2007

Albertovec
22. července 2007
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Klub maminek zahájil svou činnost
Organizuje různé zajímavé akce pro naše děti, aby se setkávaly s ostatními dětmi, hrály si a nenudily se. Akce typu „Z pohádky do 

pohádky“,“Strašidla“, atd. A nejen to, vítaný je jakýkoli nápad. Setkáváme se v místní knihovně, od září i s dětmi v tělocvičně ZŠ.
Přijďte taky mezi nás! Vítáni jsou také sponzoři, kteří nám pomohou v rozjezdu!
Informovat se můžete na tel. č.: 605 866 906 p.Kurková, 774 515 202 p.Radošovská

V letošním roce naše Tělovýchovná jednota oslavila 80 let od 
svého založení. Oslavy proběhly ve dnech 27. 7. – 29. 7. 2007 na 
našem fotbalovém stadionu.

V sobotu proběhl turnaj mini žáků za účasti družstev Štěpánkovic, 
Bolatic, Kobeřic a Oldřišova. Vítězství si odvezli žáci z Bolatic, kteří 
byli lepší o skóre před domácími Štěpánkovicemi. Po tomto turnaji 
byl na programu zápas bývalých hráčů Štěpánkovic s mužstvem 
ARABELA TEAM. Což bylo mužstvo složené z herců a bývalých 
fotbalistů doprovázené cvičitelkami známými z televize, které měly 
ještě připravený program pro děti. Tento program trochu narušilo 
počasí, když přišla přeháňka, ale nakonec všechno proběhlo podle 
dohodnutého scénáře. Po skončení fotbalového programu pro běhla na 
hřišti diskotéka rádia Čas. I přes mírnou nepřízeň počasí byla slušná 
divácká účast.

V neděli jsme pokračovali dopoledne v restauraci Na statku, kde 
jsme měli připravenou slavnostní schůzi, které se zúčastnili zasloužilí 
členové TJ a další pozvaní hosté. Připomněli jsme si celých 80 let od 
počátku do dnešních dnů. Čtené slovo bylo doprovázeno dobovými 
fotografi emi, promítánými přes počítač. Odpoledne se náš program 
opět přesunul na hřiště. Byla na pořadu utkání žáků, dorostenců a 
mužů. Všichni jsme se utkali se stejnými mužstvy z polského Kietře. 
Je potěšitelné, že ve všech kategoriích jsme byli úspěšnější. Den jsme 
završili večerním posezením u hudby. 

Podle názoru výboru TJ jsme tyto oslavy zvládli dobře, i když se nějaká 
chybička vždycky najde. Nic není dokonalé. Fotografi ckou prezentaci, 
která proběhla Na statku, připravujeme v zimních měsících zopakovat 
v našem kině. Obohatíme ji o fotografi e nafocené i během oslav. CD se 
záběry z oslav jsou k zakoupení na každém fotbalovém utkání.       HV

Tělovýchovná jednota oslavila 80 let od svého založení

Zdobení vánočních
adventních věnců

V pondělí 26.11.2007 si mohou ženy, dívky a 
babičky nazdobit svůj adventní věnec podle své 
vlastní fantazie za odborné rady naší zahradnice 
a květinářky paní Marcely Smolkové. S sebou si 
vezměte svou vlastní fantazii, které se meze nekladou, 
a pár drobných na zakoupení ozdůbek na věnec, jinak 
vše obdržíte v knihovně.

Počet účastníků 
je omezen, proto vás 
žádáme o předběžné 
přihlášení se na tuto akci 
buď telefonicky na čísle 
553 60 99 65 nebo 606 
34 49 31 nebo přímo v 
místní knihovně a to do 
23. listopadu 2007. MT

2. ročník soutěže 
„O nejlepší vánoční cukroví“ 

Mimo jiné Vás zveme na již druhý ročník soutěže 
o nejlepší vánoční cukroví, která se opět uskuteční 
v prostorách místní knihovny. Cukráři a cukrářky, 
přineste dva druhy cukroví, o kterém si myslíte , že je 
nejlepší, z každého druhu přineste 3 kousky.

Hodnotit bude tříčlenná porota.
Občerstvení bude zajištěno a na každého čeká 

malé překvapení. Vstup je zdarma.
O celé akci budete ještě podrobněji informováni.

Termín soutěže ještě upřesníme v rozhlase a formou 
plakátů. Těšíme se na Vás, vaše dobroty a na vaši 
chuť a ochotu se setkávat

Srdečně Vás zvou pracovnice knihovny.  MT
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Po dvou měsících prázdninového odpočinku jsme v pondělí 3. 
září 2007 opět zahájili nový školní rok. Zahájení, kterého se kromě 
žáků, pedagogů, správních zaměstnanců a rodičů prvňáčků zúčastnil 
také starosta obce, proběhlo v tělocvičně naší školy. 

Po čtyřech letech se opět naplnily dvě první třídy a do lavic si sedlo 
42 zvídavých a nedočkavých prvňáčků. Celkem školu navštěvuje 
267 žáků ve 13 třídách. Po jedné třídě je druhý, třetí, čtvrtý, pátý 
a sedmý ročník, ostatní ročníky jsou po dvou třídách. Výchovu a 
vzdělávání žáků zajišťuje celkem 20 pedagogických pracovníků, z 
toho 2 vychovatelky školní družiny. 

Přehled tříd a pedagogických pracovníků:
I.A 21 žáků, tř. uč. Mgr. Michaela Šnýdrová
I.B 24 žáků, tř. uč. Mgr. Elžbieta Stoczková
II.tř. 22 žáků, tř. uč. Mgr. Gabriela Langrová
III. tř. 22 žáků, tř. uč. Kateřina Moravcová
IV. tř. 21 žáků, tř. uč. Andrea Antlová
V. tř. 21 žáků, tř. uč. František Peterek
VI.A 18 žáků,. tř.uč. Jana Gřešková
VI.B 16 žáků, tř.uč. Lenka Svozilová
VII.tř. – 30 žáků, Mgr. Květoslava Latoňová
VIII. tř. 18 žáků, Mgr. Magda Stříbná
VIII.B 19 žáků, tř.uč. Mgr. Eva Šubová
IX.A 21 žáků, tř.uč. Mgr. Josef Fichna
IX.B 13 žáků, tř. uč. Mgr. Petr Nycz
Bez třídnictví jsou paní Marie Kasášová a Ing. Ivo Papež, 

výchovnou poradkyní je Mgr. Kamila Fialová, zástupcem ředitelky 

je Mgr. Michael Pavlásek a ředitelkou Mgr. Marie Dluhošová. 
Chod školní družiny zabezpečuje vedoucí vychovatelka Ludmila 
Moravcová a vychovatelka Sylva Lacková.

Žáci 6. – 9. ročníku se mohli přihlásit do volitelných předmětů 
sportovní výchova, informatika, přírodopisná praktika a základy 
administrativy. Z nepovinných předmětů se na škole vyučuje 
náboženství a zdravotní tělesná výchova. Žáci mohou také navštěvovat 
různé zájmové kroužky – anglická konverzace, hra na zobcovou fl étnu, 
pěvecký kroužek, internetový, keramický, kroužek kytary, sportovně- 
-turistický, volejbal, fl orbal. Kroužky budou probíhat v ranních i 
odpoledních hodinách pod vedením pedagogických pracovníků.

Školní rok 2007/2008 je prvním rokem, v němž začínáme 
učit podle vlastního školního vzdělávacího programu. Náš školní 
vzdělávací program se jmenuje „Škola – základ života“ a letos se 
podle něj budou učit žáci prvního a šestého ročníku. Ostatní ročníky 
budou ve vzdělávání pokračovat podle stávajícího vzdělávacího 
programu. 

Prázdniny nejsou pouze obdobím odpočinku a relaxace, ale právě 
v době prázdnin se ve škole provádí různé opravy, malování a úklid.
Tak tomu bylo i letos. Děkujeme touto cestou našemu zřizovateli, 
který zrealizoval opravu sociálního zařízení v pavilonu I. stupně. 
Věříme, že se i v příštím období najdou fi nanční prostředky na opravu 
dalších částí školy.

Vedení školy přeje všem žákům, pedagogům a ostatním 
zaměstnancům školy úspěšné vykročení do nového školního roku. 

 mdl

Jiří Bláha
Adéla Bollková

Tereza Dehnerová
Kateřina Drastíková

Jakub Fojtík
Michaela Gregořicová

Adéla Hanzlíková
Martina Jonešová

Kristina Karhanová
Jiří Kolečkář

Kateřina Königová
Břetislav Koziel

Marie Krčmaříková
Kateřina Krčmová

Daniel Kristian
Sebastián Kupka

Tomáš Kurka
Radek Lasák

Nikol Leščinská
Miroslav Moravec

Natálie Stočková

I.
A

Aneta Michalíková
Jakub Nevřela
Natálie Sebralová
Kateřina Schiedková
Adéla Slaná
Kateřina Slivková
Sabina Sněhotová
Filip Souček
Filip Stromský
Jan Stromský
Elisabeth Šímová
Petra Šišovská
Sabina Šumníková
Jakub Toběrný
Dominik Tomíček
Aneta Václavíková
Jakub Večerek
Patricie Vitásková
Klára Volná
Jakub Vybrančík
Jana Zrníková

I.
B

Nový školní rok s novým vzdělávacím programem v ZŠ Štěpánkovice 
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Za tajemstvím a krásami
 vzdálené země Izrael

Beseda – 21. listopadu 2007

Břetislav Olšer narozen: 1947 
Ke svým dvanáctým narozeninám dostal od svého otce, 

velmi ctěného vesnického učitele na Valašsku, knížku Vojtěcha 
Zamarovského „Objevení Tróje“. Tenkrát ještě netušil, jak 
toto skvělé dílo literatury faktu silně ovlivní jeho další život. 
Okouzlen činem Heinricha Schliemanna se rozhodl, že jednou 
také objeví Tróju, tu svoji. Začal snít, toužit po romantických 
dálkách a cestovat. Jako novinář navštívil na pětašedesát 
zemí světa, a i když žádné tajemné město neodkryl, objevil 
to nejcennější: nahlédl do srdcí a duší. Třikrát procestoval 
Indočínu, aby pochopil, proč vietnamští vojáci se zbraněmi 
z druhé světové války a bambusovými pastmi v džungli 
zvítězili nad nejvyzbrojenější armádou světa. V roce 1990 
navštívil černobylskou „zónu smrti“, Gomel, Kyjev a další 
místa postižená havárií atomové elektrárny v Černobylu, 
aby studoval fenomén ,selhání lidského faktoru‘. Byl prvním 
českým žurnalistou, který v roce 1991 udělal ve Vilniusu 
v parlamentu, odděleném od ruských tanků barikádami, 
rozhovor s prezidentem Litvy Vitautasem Landsbergisem. 
Rok poté uskutečnil během války na rozpadajícím se Balkáně 
rozhovor s posledním prezidentem Jugoslávie Stipe Mesičem. 
Poprvé se Češi dozvěděli o tzv. romském exodu do Kanady 
až z jeho torontských článků v únoru 1997. Knihy provází 
vlastními fotografi emi, z nichž uspořádal řadu výstav doma i v 
zahraničí. Napsal desítky publicistických scénářů pro televizi i 
rozhlas. Do řady zemí se vrací i několikrát. Poznal tak z mnoha 
pohledů Vietnam, Egypt, Maroko, Ukrajinu, Skandinávii, JAR, 
Velkou Británii, Izrael, Maltu, Balkán, Kubu, Thajsko, Francii, 
Rusko, Kanadu, USA či Španělsko, Itálii a Portugalsko. Svému 
rodnému Valašsku věnoval příběhy lidí a jejich koní v knize 
pod názvem „(Ne)čas mezi texisy“, za kterou získal jednu z 
prestižních česko-slovenských Cen E. E. Kische za výjimečná 
díla literatury faktu. Stejné ocenění mu pak bylo uděleno ještě 
dvakrát. 

Tento zajímavý člověk navštíví naši obec, respektive 
naši knihovnu. Beseda s ním se uskuteční 21. listopadu 
v 17.00 hodin v prostorách místní knihovny. Zváni jsou 
všichni, jak dospělí, tak i mládež. Na setkání s vámi se 
těší pracovnice knihovny.                MT

Mateřská školka přivítala děti po prázdninách
Zase nastal ten důležitý den, kdy děti přicházejí po prázdninách k nám do mateřské školy.
Pro ty, které navštíví mateřskou školu poprvé, to jistě bude doba plná nervozity, 

očekávání, ale i trošičku pláče, který však záhy pomine. Všichni jsme jim určitě drželi palce, 
ať tyto hodiny adaptace zvládnou co nejrychleji a ať se jim v naší mateřské školičce líbí.

U nás získají nové kamarády, rozšíří si své dovednosti a znalosti. Přejeme všem dětem, 
aby školní rok 2007/08 prožily ve zdraví, radosti a spokojenosti.

 V letošním školním roce nastoupilo do našeho předškolního zařízení 98 dětí. Byly 
otevřeny čtyři třídy, které paní učitelky pro děti vkusně vyzdobily a připravily. Tři třídy 
fungují na celodenní provoz a jedna třída do konce kalendářního roku 2007 pouze na provoz 
polodenní. Děti vyučuje sedm kvalifi kovaných pedagogických pracovnic a o pohodlí a 
čisté prostředí se stará pět správních zaměstnankyň.

Výuka je podřízena vypracovanému Školnímu vzdělávacímu programu, který je na 
jednotlivých třídách rozpracován pro danou věkovou kategorii dětí.

Pro celý školní rok máme plánované různé sportovní i kulturní akce, o kterých budeme 
i Vás veřejnost informovat.

V letošním roce taktéž nabízíme nadstandardní činnosti dětí.Hravá výuka anglického 
jazyka,kterou vede paní knihovnice Martina Teichmannová, kde se děti seznámí se základy angličtiny.Sportovní nadání mohou děti prohlubovat 
ve sportovní gymnastice,kterou provádí v MŠ odborná cvičitelka agentury p.Špičkové z Opavy. Naši činnost jsme rozšířili o výtvarný kroužek 
pod vedením paní učitelky Moniky Kočnarové. A i v novém školním roce se chystáme na pětidenní pobyt dětí ve školce v přírodě.

Nu , čeká nás toho spousta,tak hurá na to !!!
Poděkování: Rádi bychom touto cestou poděkovali panu E.Stoškovi za fi nanční příspěvek z dobrovolného vstupného z předprázdninové 

akce „Hurá,prázdniny“. Děkujeme!                        /DS/
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„Klub maminek“ má za sebou již několik úspěšných akcí
K dnešnímu dni máme již za sebou několik úspěšných akcí. Např: “Šipky“, 

“Hledání pokladu“, “Malování na asfalt“, nebo „Drakiádu“.
Dětem i rodičům se velice líbila také akce s názvem „Z pohádky do pohádky“.

Pohádkové odpoledne se konalo v sobotu 15.9.2007 ve Štěpánkovicích. Sešlo 
se nás opravdu hodně, jen dětí bylo víc než sto a to nepočítám maminky, 
tatínky, babičky, dědečky, strýčky, tetičky atd. Děti se na procházce potkávaly 
s pohádkovými bytostmi, u nichž plnily spolu s rodiči různé úkoly a za to 
byly odměňovány. Na konci trasy obdržely sladký balíček a párek k opékání.
Připraveno bylo rovněž ohniště, kde si každý mohl párek opéct, skákací hrad, 
kolotoč i bohaté občerstvení. Velké poděkování patří účinkujícím, kteří i když 
nejsou členy klubu maminek, nám pomohli vytvořit iluzi pohádky, do které se 
mohli všichni alespoň na chvilku podívat. Zejména panu starostovi Bernardovi 
Halfarovi - skvělému klukovi z plakátu, našim přátelům z nedaleké Chuchelné, 
dobrovolníkům ze svazu invalidů a všem dobrým lidem, organizacím a fi rmám, 
bez jejichž darů by se tyto akce nemohly uskutečnit. Jsou to OÚ Štěpánkovice, 

p.Oskar Sněhota, p.Anděla Repperová, Fa Nevis Opava, „Hospoda na hřišti“, „Hospoda na statku“, „Hospoda u lípy“, potraviny „U Stoška“, 
Autodoprava Oberher, Miss Kosmetic, Keramika Harasim, UNIPRA, STK Marcel Harazim, p.Cyril Šíma, p.Slivka - zámková dlažba, 
p.Marek Kružberský, p.Marek Hudeček, AGROLAND, autodoprava DAKAR, p.Emil Kurka, Fa služby Prasek, p.Jan Harazim, Pekárny 
Opava, p.Ladislav Žídek, p. Jiří Nevřela, sl. Žaneta Theuerová.

Maminky s dětmi se setkávají každý týden, vždy ve středu od 16.00 do 18.00 hod. v tělocvičně ZŠ. Více informací se dovíte na našich 
internetových stránkách: www.klubmaminek.blog.cz.          Wih

„Týden knihoven“ se uskutečnil také v naší knihovně!
V týdnu od 1. října do 7.října 2007 proběhl v 

celé České republice projekt, tzv. Týden kniho-
ven. I naše štěpánkovická knihovna se zapojila 
do tohoto projektu. V pondělí 1. října proběhlo v 
naší knihovně Velké říjnové společné čtení.Celé 
dopoledne manželé Katoličtí předčítali školákům 
a předškolákům z naší základní školy a mateřské 
školky ze dvou knih pro děti. Pro ty nejmenší byla 
vybrána knížka od amerického spisovatele Arnolda 
Lobela „ Kvak a Žbluňk jsou kamarádi“. No a pro 

ty větší děti byla vybrána kniha od české spisova-
telky Ivony Březinové „ Lentilka pro dědu Edu“. 
Manželé Katoličtí pojali toto čtení opravdu krásně, 
nezapřeli, že kdysi hrávali divadlo a že si s dětmi 
umí hrát a povídat, děti nadšeně poslouchaly a 
spolupracovaly. Ve čtvrtek pak proběhlo čtení pro 
úplně ty nejmenší děti , které přišly do knihovny 
společně se svými maminkami. Četlo se z dětských 
knížek pro nejmenší a vyprávěla se také pohádka o 
perníkové chaloupce, kterou děti doplňovaly.

Nezůstalo ale jenom u čtení. Každý čtenář, 
který navštívil knihovnu ve středu, mohl ochutnat 
knihovnickou baštu. Co vlastně? Malý, sladký, 
kakaový rohlíček. 

V pátek si děti mohly vyrobit pěkné záložky do 
knížek, tzv. savovou technikou na výtvarné dílně, 
které se zúčastnily děti ze školní družiny společně 
s paní učitelkou Moravcovou. Moc se jim to líbilo, 
a tak jsme naplánovali další výtvarné dílny, které 
budou probíhat každý měsíc v naší knihovně.  MT

Poprvé do školy, poprvé do knihovny
A začal další školní rok. V letošním roce bylo prvňáčků daleko více než 

v roce loňském, a tak měla paní knihovnice v naší knihovně daleko více 
práce. S čím? No přece s tradičním pasováním dětí na rytíře knížek a čtenáře 
knihovny. Pasování jako každoročně proběhlo v knihovně ve Štěpánkovicích 
3. září 2007 za účasti rodičů pasovaných dětí a také za účasti pana starosty a 
místostarosty. Pan místostarosta se dokonce ujal, v převlečení za krále, samot-
ného aktu Pasování. Děti k němu přicházely se zatajeným dechem a on je 
položením meče na rameno slavnostně pasoval. Paní knihovnice, v převleční 

za královnu, dětem 
rozdávala přihláš-
ky do knihovny a 
malou pozornost. 
Většina dětí byla 
statečná, přistupo-
valy ke králi s odva-
hou, jiné zase byly 
bojácné. Pasované 
děti mohou knihov-
nu navštěvovat celý 
rok zdarma a mo-
hou se účastnit 
různých akcí, které 
pro ně knihovnice 
připravují. Pasování 
v naší knihovně už 
má u nás, dá se říci, 
pěknou tradici.   MT
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Svobodské hasičky – 2. vicemistryně Moravskoslezského poháru 2007

Stejně jako minulý rok i v letošním roce 
ženy ze Svobody opět výborně reprezentovaly 
naši obec v hasičském sportu. Mladý tým 
žen ze Svobody využil zkušeností, jež 
nasbíral v uplynulých dvou sezónách, a 
obhájil post 2. vicemistryň v seriálu závodů 
Moravskoslezského poháru. První příčku 
stejně jako v loňské sezóně obsadilo velice 
zkušené družstvo žen z Hněvošic, které ve 
třinácti závodech nasbíralo 161 bodů, na 
druhém místě se překvapivě umístilo, ve své 
první sezóně, družstvo žen z Velkých Hoštic 
se ziskem 132 bodů a na třetím místě byl 

náš tým ze Svobody se 
127 body. Celého seriálu 
závodů se zúčastnilo 
celkem 16 družstev žen. 
Družstvo si vyzkoušelo, že 
obhajoba umístění, jehož 
dosáhlo v loňské sezóně, 
nebyla vůbec jednoduchá, 
ale i přes to nám letošní 
sezóna ukázala obrovský 
potenciál do budoucnosti. 
Cílem pro příští sezónu je 
útok na příčky nejvyšší.

I přes nasbírané 
zkušenosti z minulého 
roku se úvod do sezóny 
moc nevyvedl. Důkazem 
byl první závod na domácí 
půdě a před domácím 
publikem, kdy zapůsobila 
tréma a výsledný čas se 
vyšplhal na katastrofi cké 

23:63 sekundy. Následovala etapa 
neúspěchů v Sádku, Velkých Hošticích, 
potažmo v Mladecku. Zlom nastal na 
zrádném Hněvošickém pahorku, kdy se 
družstvo umístilo na druhém místě. Další 
víkend potvrdil vzestup ve výsledkové 
listině, kdy v Pustkovci i v Neplachovicích 
bylo dosaženo třetí příčky. Součástí závodu 
v Neplachovicích byl i závod jednotlivkyň 
o nejrychlejší proudařku seriálu. K naší 
radosti se jí stala členka našeho družstva 
Maruška Suchánková v čase 15:10 sekund, 
který byl jen o dvě vteřiny horší než čas 

nejlepšího proudaře. Následoval nezdar v 
Michálkovicích v podobě osmého místa. Poté 
přišel závod ve Služovicích, jenž odstartoval 
tvrdý atak na přední pozice v celkovém 
hodnocení MSP. Ve Služovicích se ženy 
umístily na druhé příčce, z Bolatic si odvezly 
pěkné první místo, z Chlebičova čtvrté a v 
Oldřišově skončily druhé. Před posledním 
závodem seriálu bylo již jisté, že pohár opět 
poputuje do Hněvošic. V posledním závodě, 
konaném v Milostovicích, tak již šlo pouze 
o rozuzlení zápletky umístění na druhém a 
třetím místě. K tomu, abychom obsadily 
druhé místo, jsme potřebovaly zaváhaní 
soupeřek z Velkých Hoštic. V daném 
závodě jsme nastoupily na start jako první. 
Do útoku jsme daly všechno a výsledkem 
bylo dosažení nejlepšího výsledku letošní 
sezóny časem 18:48 s. Naším výkonem se 
nenechaly soupeřky rozhodit a útokem „na 
jistotu“ si zajistily celkovou druhou příčku v 
seriálu závodu Moravskoslezského poháru. 
O výborný výsledek se postaral tým ve 
složení: Lucie Rymlová, Silvie Rymlová, 
Lenka Suchánková, Zuzana Suchánková, 
Marie Suchánková, Tereza Poštulková, 
Klára Gaiová, Martina Balarinová, Eva 
Hartmanová pod vedením trenéra Petra 
Balarina.

Družstvo by chtělo poděkovat zvláště 
trenérovi za obrovský podíl na naších 
úspěších a také družstvu mužů SDH 
Štěpánkovice za nemalou podporu a pomoc. 
Závěrem nezbývá než si přát ať se vytyčený 
cíl pro příští sezónu stane skutečností.     MZ

levý proud pravý proud hodnocený
19.5. Sudice Moravská brána N N 3
20.5. Bolatice okrsek PS 21:19 2 3
27.5. Svoboda MSP MSP 23:26 23:63 23:63 6 10
3.6. Rohov pohár 22:06 3 4
9.6. Sádek MSP MSP 32:71 30:70 32:71 8 10

17.6. Bohuslavice pohár MSL 21:93 2 4
21:16
20:17

24.6. Píš pohár MSL 28:11 2 4

Putovní pohár ORV 23:86 22:90 23:86 1 8

pohár 42:64 38:19 42:64 9 10
1.7. Velké Hoštice MSP MSP N N 11
5.7. Mladecko MSP MSP 31:48 23:83 31:48 9 9

6.7. Borová pohár extraliga 19:58 1 4

13.7. Závada no ní MSL 44:--
15.7. Hn vošice MSP MSP 23:44 25:10 25:10 2 11

MSP MSP 3 10
extraliga extraliga 7 15
MSP MSP 3 10
extraliga extraliga 7 14

27.7. Dolní Benešov no ní MSL N N
28.7. Michálkovice MSP MSP 26:08 26:60 26:60 8 11
29.7. Služovice MSP MSP 19:61 19:61 2 9
3.8. Bohuslavice no ní MSL 21:57 1 3

11.8. Chlebi ov MSP MSP 20:70 4 9
Strahovice pohár PS 19:-- 1 3
Old išov MSP MSP 19:39 2 10

19:70 2 2
19:04 19:04 1 2

31.8. Borová no ní MSL 27:01 7 8

2.9. Št pánkovice OL OL 29:02 32:91 32:91 1 12

8.9. Jezdkovice pohár PS 19:52 2 5

14.9. Strahovice no ní MSL 19:27 19:27 1 2

15.9. Milostovice MSP MSP 18:49 17:82 18:49 1 7

6.10. Babice October cup extraliga N N 19
20:67 54:74 54:74 protest

21:682 21:061 21:682 5 13
Celkové po adí MSP 3 16

MSLPoslední výst ikPustá Polom13.10.

119:1319:075.8. 19:13MSPMSPBolatice 10

12.8.

19.8. Sudice pohár PS

18:10 19:27 19:27

18:97 20:51 20:5121.7. Pustkovec

30.6. Bolatice PS
(p . ventil)

23.6. Vrbka 4pohár 1

Kte í Z kolika

22.7. Neplachovice

as
Kdy Kde Co Podle eho

Výsledky soutěží 2007
p. družstvo body
1 Hněvošice 161
2 Velké Hoštice 132
3 Svoboda 127
4 Jamnice 116
5 Michálkovice 100
6 Štěpánkovice 92
7 Skrochovice 91
8 Borová 81

p. družstvo body
9 Mladecko 71
10 Oldřišov 37
11 Kobeřice 24
12 Hněvošice B 19
13 Pravčice 13
14 Heřmanice 5
15 Muglinov 5
16 Dolní Bečva 5

Umístění v Moravskoslezském poháru 2007
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Dne 2.9.2007 proběhlo ve Štěpánkovicích v areálu dobrovolných 
hasičů „Na Bartošovi“ 10. kolo Opavské ligy hasičů. 

Počasí nezklamalo a krásné, podmračné nedělní odpoledne 
slibovalo příjemný zážitek jak pro soutěžící, tak i pro naše milé spolu-
občany, kteří se přišli podívat na mistrovskou práci jednotlivých 
hasičských kolektivů. Pořadatelé pro všechny připravili spoustu 
kvalitního občerstvení k jídlu i pití a díky ochotě obecního úřadu, 
který nám zapůjčil velké párty stany, bylo postaráno o přístřeší v 
případě deště a také o suchou základnu, kterou obec nově opravila. 
Děkujeme.

Už ve 13 hodin se začali sjíždět jednotlivá družstva mužů i žen 
a díky pravidelné účasti našich družstev na těchto soutěžích se sešlo 
špičkové startovní pole složené ze 42 soutěžních kolektivů. 

Jako první šli na start obhájkyně loňského prvenství – ženy ze 
Štěpánkovic a skvělý start sliboval kvalitní umístění; v zápětí se však 
všichni přesvědčili o tom, jak bude dnešní soutěž složitá. Byly totiž 
nachystány tzv. „nástřikové terče“ (je potřeba nastříkat 10litrů vody 
skrz malý otvor terče) které zastavily skvěle rozjetý útok našich žen 
při dlouhém prostřiku na jednom z terčů. 

Naši muži nastoupili do závodu jako desátí v pořadí a opět 
potvrdili, že patří k favoritům okresní ligy, kdy skvělým výkonem 
roztleskali přihlížející publikum a posunuli se na průběžné první 
místo. To však ještě neodcvičili někteří jejich rovnocenní soupeři z 
elitní patnáctky a favorité soutěže (HZS).

Soutěžní pole začalo být velmi vyrovnané a při každém lepším 
výsledku obecenstvo, složené ze soutěžících a diváků, tleskalo 
kvalitnímu výsledku. 27. v pořadí nastoupily Hněvošice a ukázaly 
výkon na první místo, které jim pak odebraly pouze 3 další kolektivy 
– Velké hoštice (3), Bolatice (2) a špičkový tým profesionálních 
hasičů z Opavy HZS (1). V ženské soutěži pak mistrovsky zapracoval 
kolektiv hasiček ze Svobody. Tyto holky ukázaly, že mají skvělý 
kolektiv, který v letošním roce jistě obsadí jednu z nejvyšších 
příček celkového pořadí ligy a jejich první místo na soutěži ve 
Štěpánkovicích to pouze potvrdilo. 

Na závěr bych rád poděkoval všem pořadatelům a zúčastněným 
kolektivům za skvělou reprezentaci jejich obcí a všem, kteří zavítali 
v neděli odpoledne podívat se na špičkové hasičské kolektivy a 
podpořili tak rozvoj hasičského sportu ve Štěpánkovicích.    [JT]

Opavská okresní liga hasičů ve Štěpánkovicích
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Realitní kancelá
Nádražní okruh 767/13                                      
746 01 Opava 
mobil: 776 308 216, tel/fax: 553 622 198 
unidomus@cmail.cz;

          www.realitymorava.cz,
______________________________________________________ 

- maximální možná cena za vaší nemovitost 
- garance  -----------------------------------------------   

profesionalita
- prodej       -       koup           -       pronájem            -       vým na
- kompletní služby v realitní innosti
- právní poradenství, smlouvy o p evodu, znal. posudky 

NABÍZÍME  K   PRODEJI 

- Provozní pr myslový areál v Opav  (29.000 m2)      cena v RK 
- Rekrea ní penzion Malá Morávka                              cena v RK 
- Rekrea ní chalupa Kolna-Úblo                 cena : 1,400.000,- K
- RD –statek Bohuslavice                            cena : 1,100.000,- K
- Dr. byt 3+1 Kobe ice ( Hlu ínsko )                            cena v RK 

Poptáváme nemovitosti v oblasti Moravy, Slovenska a R

Blahopřejeme našim jubilantům
Své významné životní jubileum oslavili měsíci květnu – září tito naši spoluobčané:

Květen     Červen
Goreztká Berta 91 let  Harazim Robert  75 let
Maiwald Bernard 70 let  Harazimová Anna 70 let
Gregořica Josef 75 let  Dalmadyová Hildegarda 70 let 
Jankovský Otto 70 let  Mochová Anežka  75 let

Červenec    Srpen
Czeplá Gertruda 80 let  Harazimová Anežka 80 let
Krautwurst Leo 70 let  Harazimová Anežka 70 let
Gargoš Evald 80 let  Brzesková Marie  90 let
    Grigarčíková Marie 80 let
Září    Dudová Hedvika  90 let
Slivková Anna 75 let
Bršlica Tomáš 70 let
Harazim Valter 70let

Všem spoluobčanům gratulujeme a přejeme pevné zdraví a stálou spokojenost. G

Máte něco na srdci 
a chcete se o to podělit?
(P ř íspěvky,  námě ty,  úspěchy, 

poděkování  nebo chystáte  akci 
pro spoluobčany …)

Podklady můžete  zaslat
e-mailem na adresu

obec@stepankovice.cz ,
 donést  na obecní  úřad,

nebo zaslat  poštou na adresu 
OÚ Štěpánkovice,

747 28 Štěpánkovice .
Značka:  ZPRAVODAJ .
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vstupné: 50,−

 Vstupenky je možno zakoupit na
  obecním úřadu ve Štěpánkovicích

Srdečně zve
 Kulturní a školská komise
  při Obecním úřadu ve Štěpánkovicích

ADVENTNÍADVENTNÍ
KONCERTKONCERT

9. 12. 20079. 12. 2007
16.00 16.00 hodinhodin

v kostele Sv. Kateřiny
        ve Štěpánkovicích

Pěvecké sdružení
slezských učitelek Opava

gr
af
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 D
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ie
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el

 ve svátečním pořadu

15. prosince 2007
17. 00 hodin

kulturní dům Štěpánkovice

Vstupenky je možno zakoupit na obecním úřadu ve Štěpánkovicích
Pořádá Kulturní a školská komise při Obecním úřadu ve Štěpánkovicích

vstupné: 100,−

Vláďa HronVláďa Hron

Ve svátečně laděném pořadu vzpomene na největší popové hvězdy
a jejich nejznámější vánoční songy, na filmy či pohádky s touto tématikou.

(Bing Crosby, Karel Gott, Andrea Bocelli, Frank Sinatra, George Michael,
písně z ruské pohádky Mrazík, Tři oříšky pro Popelku...)

g
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fika
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e-mail: obec@stepankovice.cz

www.stepankovice.cz

Chcete inzerovat
v našem zpravodaji?

Vaše příspěvky do 
Štěpánkovického zpravodaje
přijímáme na Obecním úřadě 

ve Štěpánkovicích.

Ceník inzerce
 velikost cena
 A4 500,-
 A5 250,-
 A6 125,-
 A7 65,-

Informace OÚ pro občany 

Z důvodu nárůstu administrativy
na obecním úřadě prosíme naše občany,

aby dodržovali úřední hodiny obecního úřadu:
 

Pondělí : 7.00 - 12.00 13.00 - 18.00 hodin
Středa : 7.00 - 12.00 13.00 - 16.30 hodin

Zároveň žádáme, aby byly dodrženy pokladní hodiny:

Pondělí : 7.00 – 12.00 13.00 – 17.30 hodin
Středa : 7.00 - 12.00 13.00 – 16.30 hodin 


